

PAROISSE STE-THÉRÈSE
Témiscaming, QC
& Thorne, ON
OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

www.stetheresetemiscaming.com

ST. THERESA'S PARISH
Presbytère / Rectory
819-627-3381
67, rue Boucher, C.P. 940



Rev. Cyril Okebanama, Administrator

Madeleine Paul, secrétaire/secretary - courriel/e-mail: eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca

Bureau ouvert : mardi et jeudi de 8h30 à 16h

Office open: Tuesday and Thursdays 8:30 a.m. - 4:00 p.m..

MESSES
Semaine du
9 mai
2021



MASSES
Week of
May 9
2021

Lundi 10 mai

PAS DE MESSE / NO MASS

Monday, May 10

Mardi 11 mai

(E) 11h00

RÉSIDENCE TÉMISCAMING
Gisele Crawford – Pierre Bérubé

Tuesday, May 11

Mercredi 12 mai

(E) 9h00

Polona Adam – Quêtes aux funérailles

Wednesday, May 12

Jeudi 13 mai

(E) 9h00

Pas d'intention - No Intentions

Les âmes au purgatoire - Souls in purgatory
L'Adoration Eucharistique – Eucharistic Adoration

Thursday, May 13

Vendredi 14 mai

(E) 9h00

Pas d'intention – No Intentions

Les âmes au purgatoire - Souls in purgatory

Friday, May 14

6^e dimanche de Pâques (B)
6th Sunday of Easter (B)

TEMISCAMING

Saturday, May 15

(E) 4:00pm 1) **Okebanama Family** – Desjardins Family

(F) 19h 1) **Les parents et amis défunts** – Famille Aubin et Courchesne

KIPAWA

Sunday, May 16

(E) 11:00 1) **MISSA PRO POPULO**

FINANCES

2021-05-02	Env.	\$\$\$	En Vrac/Loose	TOTAL
Ste-Thérèse	32	655,00	00,00	655,00 \$
Our Lady of the Lake	15	203,00	10,00	213,00 \$

... suite du message de l'évêque

Joignons-nous sans hésiter à la prière du Saint Père qui nous convie à prier tous les jours du mois de mai pour implorer la fin de cette pandémie... et pour le commencement d'une relation affective, persévérante et renouvelée avec notre Dieu d'amour dont « *la miséricorde s'étend d'âge en âge sur ceux qui le craignent.* » (Lc 1, 50) Chaque jour du mois de mai, joignons-nous à ce véritable « marathon de prières », où trente sanctuaires situés aux quatre coins du monde seront reliés à la prière du Pape et dirigeront la prière mariale chaque jour. Le sanctuaire Notre-Dame du Cap en fait partie! Le Pape François ouvrira et clôturera ce mois de prière à Rome pour implorer la fin de la pandémie. Et pour promouvoir cette dévotion mariale, il a même béni quantité de chapelets qui ont été envoyés à chacun de ces sanctuaires. Durant ce mois de Marie, à la demande formulée par le conseil pontifical pour la Promotion de la Nouvelle Évangélisation, faisons monter sans cesse nos prières vers Dieu. (Ac 12, 5) À travers les médias virtuels, les réseaux sociaux ou autres, suivons fidèlement cette belle prière du rosaire chaque jour, et que notre saint Père veut bien entreprendre avec tous les catholiques et chrétiens du monde entier qui voudront bien se joindre à nous pour invoquer la fin de la présente pandémie. Lien vers le flux en direct de Shalom World vers les sanctuaires du monde entier qui récitent le chapelet quotidien dans le cadre du Marathon du Rosaire de mai. Vous pouvez également regarder les enregistrements des 3 derniers jours à partir du lien suivant : <https://www.youtube.com/channel/UCERQI0ZF36rb667dMJCjC3A/search?query=rosary+marathon> Veuillez noter que les enregistrements ont lieu chaque jour à 18 heures, heure du Vatican, alors l'heure du Vatican pour nous est midi.

OUR LADY OF THE LAKE - MISSION

ELECTIONS

Parish Pastoral Council (P.P.C.)

Nomination ballots on week of
May 16th 2021



The ballots are on the tables at the entrance of the church.
Thank you for your participation!!

... **Bishop's message continued**

Let us join without hesitation in the prayer of the Holy Father who invites us to pray every day in May for the end of this pandemic... and for the beginning of an affective, persevering and renewed relationship with our loving God whose “mercy extends from age to age to those who fear him.” (Lk 1:50) Each day in May, let us join this true “prayer marathon”, where thirty shrines located around the world will be connected to the Pope's prayer and will lead the Marian prayer each day. The Shrine of Our Lady of the Cape is one of them! Pope Francis will open and close this month of prayer in Rome to implore an end to the pandemic. And to promote this Marian devotion, he has also blessed a number of rosaries that have been sent to each of these shrines. During this month of Mary, at the request of the Pontifical Council for the Promotion of the New Evangelization, let us unceasingly raise our prayers to God. (Acts 12:5) Through virtual media, social networks or other means, let us faithfully follow this beautiful prayer of the rosary every day, and that our Holy Father wants to undertake with all Catholics and Christians around the world who will want to join us in invoking the end of the present pandemic. Link to the livestream by Shalom World to the shrines around the world leading the daily rosary for the May Rosary Marathon. You can also watch the recordings of the past 3 days from the following link: <https://www.youtube.com/channel/UCERQI0ZF36rb667dMJCjC3A/search?query=rosary+marathon>. Please NOTE: it is at 6p.m. Vatican time daily, and Vatican time is for us is at noon.

Trente jours de prières à Marie... avec notre Saint Père!

Chers frères et sœurs dans le Christ,

Notre pape François nous surprend encore une fois cette année en nous proposant une nouvelle initiative qui saura exciter, espérons-le, notre dévotion mariale. Après avoir décrété que l'année 2021 serait consacrée à saint Joseph, le Saint Père a cru bon nous inviter à prier Marie chaque jour, d'une façon toute-particulière, durant le mois de mai afin d'implorer la fin de la pandémie qui nous affecte tous à divers degrés.

De par le passé, combien de grâces extraordinaires ont été accordées à l'humanité par l'intercession puissante de la Vierge Marie! Pensons à la victoire éclatante que la flotte chrétienne, sous le commandement de don Juan d'Autriche, remporta en écrasant la puissante marine turque d'Ali Pacha le 7 octobre 1571. Ce miracle fut accordé par la Vierge Marie à la demande du Pape qui l'implorait pour sauver la chrétienté de l'expansionnisme ottoman qui avait entrepris de vaincre l'Europe toute entière. Lorsque la chrétienté a entrepris de réciter le rosaire avec le Saint Père pour que cesse cette expansion, peu de temps après, ce dernier eu en vision l'issue heureuse du combat de Lépante. Et à l'instant même, don Juan s'agenouillait sur le pont pour remercier Dieu de sa protection. Pour commémorer cette victoire, on institua la fête de Notre-Dame de la Victoire qui fut commuée plus tard en **Fête du Saint-Rosaire** par le pape Grégoire XIII.

Le pape François nous invite à lutter avec lui, par le moyen de la prière du rosaire et durant tout le mois de mai, contre cette pandémie qui semble vouloir s'éterniser et poursuivre ses ravages à tous les niveaux : social, économique, psychologique, physique et spirituel. Il serait bon de nous rappeler que nous ne prions pas seulement pour vaincre la COVID et ses effets dévastateurs, mais que nous le faisons aussi pour signifier à Dieu notre désir de lui redonner une place importante dans nos cœurs. Les avancements technologiques et scientifiques des derniers temps ont certes contribué à l'enrichissement intellectuel et matériel de plusieurs, mais malheureusement, cela s'est fait souvent au détriment de notre être spirituel et au détriment des moins bien nantis. Ces avancements ont entraîné des conséquences néfastes sur toute la planète qui devient malheureusement de plus en plus indifférente et sans compassion devant la misère d'autrui.

Allons un peu plus loin : nos temps modernes nous ont amené à exalter toutes formes d'individualisme, de sensualisme, d'esprit de consommation et de possession et de foi en la toute-puissance de l'homme, et tout cela au détriment de la relation d'amour que Dieu voudrait tant partager avec chacun de nous. Nous en sommes venus à ignorer, voire même repousser par nos attitudes d'indifférence et de prétendue indépendance, le grand cadeau de vie et de bonheur éternel que Dieu a bien voulu accorder à ceux qui l'aimeront fidèlement jusqu'à la fin. Une sorte d'aveuglement pan-planétaire est en train d'envahir les esprits de nombreux hommes et femmes qui s'inquiètent plus de mourir physiquement et d'être enterrés dans un trou noir, que de mourir et d'aboutir corps et esprit, dans les ténèbres éternelles! Quelle triste désolation! Notre monde devrait méditer plus souvent la parole de Jésus :

Car celui qui veut sauver sa vie la perdra ; mais celui qui perdra sa vie à cause de moi et de l'Évangile la sauvera. Quel avantage, en effet, un homme a-t-il à gagner le monde entier si c'est au prix de sa vie ? Que pourrait-il donner en échange de sa vie ? (Mc 8, 35) (Lire la suite sur le devant)

Sincèrement vôtres dans le Christ ressuscité,

+ Guy Desrochers, C.Ss.R., Bishop of Pembroke

Thirty days of prayers to Mary... with our Holy Father!

Dear brothers and sisters in Christ,

Pope Francis has surprised us again this year with a new initiative that will, I hope, stimulate our Marian devotion. After having decreed that the year 2021 would be dedicated to St. Joseph, the Holy Father has seen fit to invite us to pray to Mary every day, in a very special way, during the month of May to implore an end to the pandemic that affects us all to varying degrees.

In the past, how many extraordinary graces have been granted to humanity through the powerful intercession of the Virgin Mary! Let us think of the brilliant victory that the Christian fleet, under the command of Don Juan of Austria, won by crushing the powerful Turkish navy of Ali Pasha on October 7, 1571. This miracle was granted by the Virgin Mary at the request of the Pope, who implored her to save Christendom from the Ottoman expansionism that had set out to conquer the whole of Europe. When the Christian world began to recite the Rosary with the Holy Father to stop this expansion, shortly afterwards, the Holy Father had a vision of the happy outcome of the battle of Lepanto. And at that very moment, Don Juan knelt on the bridge to thank God for his protection. To commemorate this victory, the feast of Our Lady of Victory was instituted, which was later changed to the Feast of the Holy Rosary by Pope Gregory XIII.

Pope Francis invites us to combat with him, through the prayer of the Rosary and during the entire month of May, this pandemic that seems to want to drag on and continue its ravages on all levels: social, economic, psychological, physical and spiritual. It would be good to remember that we are not only praying to defeat COVID and its devastating effects, but that we are also doing so to express to God our desire to give him again an important place in our hearts. The technological and scientific advances of recent times have certainly contributed to the intellectual and material enrichment of many, but unfortunately, this has often been to the detriment of our spiritual being and to the detriment of the less fortunate. These advances have had harmful consequences on the whole planet, which unfortunately is becoming more and more indifferent and without compassion towards the misery of others.

Let's take it a step further: our modern times have led us to exalt all forms of individualism, sensualism, the spirit of consumerism and possession, and faith in the omnipotence of man, all to the detriment of the relationship of love that God would so much like to share with each of us. We have come to ignore, and even reject by our attitudes of indifference and pretended independence, the great gift of life and eternal happiness that God has been willing to grant to those who will faithfully love him until the end. A kind of pan-planetary blindness is taking over the minds of many men and women who are more concerned about dying physically and being buried into a black hole, than about dying and ending up, body and soul, in eternal darkness! What a sad desolation! Our world should meditate more often on the words of Jesus:

For whoever wants to save his life will lose it; but whoever loses his life for my sake and the Gospel's will save it. For what advantage does a man have in gaining the whole world if it is at the cost of his life? What could he give in exchange for his life? (Mk 8:35) Continued on the front of the bulletin

Sincerely yours in the risen Christ,

+ Guy Desrochers, C.Ss.R., Bishop of Pembroke